



## RESPONSE TO PETITION

Prepare in English and French marking 'Original Text' or 'Translation'

---

PETITION NO.: **421-00070**

BY: **MS. MAY (SAANICH-GULF ISLANDS)**

DATE: **FEBRUARY 17, 2016**

PRINT NAME OF SIGNATORY: **HONOURABLE HUNTER TOOTOO**

---

Response by the Minister of Fisheries, Oceans and the Canadian Coast Guard

SIGNATURE  
Minister or Parliamentary Secretary

A handwritten signature in black ink, appearing to read 'Hunter Tootoo', written over a horizontal line.

SUBJECT

**Protection of the environment**

---

**ORIGINAL TEXT**

---

**REPLY**

The Government of Canada recognises the importance of scientific knowledge as the foundation of evidence-based decision-making, and has committed to restoring federal funding to freshwater research, including new investments in the Experimental Lakes Area (ELA).

In 2014, Fisheries and Oceans Canada (DFO) entered into agreements with the Province of Ontario and the International Institute for Sustainable Development (IISD) to secure operation of ELA. These agreements ensured that ELA did not close and that world-class research continued. At that time, DFO also committed \$1M over 4 years (2014-2018) to support ongoing activities at IISD-ELA.

Budget 2016 provides funding to support the Experimental Lakes Area to enhance our knowledge of freshwater ecosystems.



## RÉPONSE À LA PÉTITION

Préparer en anglais et en français en indiquant 'Texte original' ou 'Traduction'

N<sup>o</sup> DE LA PÉTITION : 421-00070

DE : MME MAY (SAANICH-GULF ISLANDS)

DATE : LE 17 FEVRIER 2016

INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE : HONOURABLE HUNTER TOOTOO

Réponse du ministre des Pêches, des Océans et de la Garde Côtière canadienne

SIGNATURE

Ministre ou secrétaire parlementaire

OBJET

Protection de l'environnement

TRADUCTION

RÉPONSE

*Le gouvernement du Canada reconnaît l'importance de la connaissance scientifique comme point d'appui de la prise de décision fondée sur des données probantes et s'est engagé à rétablir le financement pour la recherche en eau douce et les investissements dans la région des lacs expérimentaux (RLE).*

*En 2014, Pêches et Océans Canada a conclu des accords avec la province de l'Ontario et l'Institut international du développement durable (IIDD) pour relancer les opérations dans la RLE. Ces accords permettent d'assurer que la RLE ne ferme pas et qu'on puisse y poursuivre de la recherche de calibre mondial. Au moment de conclure ces accords, le MPO a aussi engagé 1 million de dollars sur 4 ans (2014 à 2018) pour appuyer les activités en cours de l'IIDD et de la RLE.*

*Le budget de 2016 fournit des fonds pour supporter la région des lacs expérimentaux (RLE) afin d'améliorer nos connaissances des écosystèmes d'eau douce.*